
                                              Zápisnica 
       z 18. zasadnutia Obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa  17.02. 2009 v zasadacej 

                                        miestnosti OcÚ o 15.00h           

 

Prítomní: Starosta obce: Zoltán Gyepes 

                 Poslanci OZ:  Jozef Balko,  Ing. Dušan Lydik,  

                                        Silvester Pastier, Tibor Tóth, Ing. Gejza Varga, 

                                        František Gyepes  

  

Neprítomný:  Poslanec OZ Štefan Hamar – bez ospravedlnenia   

                            

Program: 1. Zahájenie  

                2. Kontrola uznesenia OZ z predchádzajúceho zasadnutia 

                3. Interpelácia         

                4. Rôzne 

                5. Diskusia 

                6. Uznesenie 

                7. Záver 

                 

 

1. Zahájenie 

Riadne zasadnutie otvoril a prítomných poslancov ako i p. prokurátorku  Mgr. J. Sailerovú z 

Nitry privítal starosta obce Zoltán Gyepes.  

Na úvod starosta obce na základe spisu Okresnej prokuratúry v Nitre, zo dňa 19.01.2009 

oznámil zmenu  programu OZ  -  prerokuje sa  v bode č. 3 uvedený spis upozornenie 

prokurátora a v bode č. 7  plnenie rozpočtu r. 2008.  

Starosta dal návrh zmeny programu OZ na hlasovanie. 

1. Zahájenie 

2. Kontrola uznesenia OZ z predchádzajúceho zasadnutia 

3. Prerokovanie spisu upozornenie prokurátora 

4. Interpelácia 

5. Rôzne 

6. Diskusia 

7. Plnenie rozpočtu r. 2008 

8. Uznesenie 

9. Záver 

 

Poslanci uvedený program v hlasovaní jednohlasne schválili. 

 

Starosta obce dal návrh na schválenie   návrhovej  komisie a overovateľov zápisnice. 

Poslanci OZ schválili návrhovú komisiu: Tibor Tóth, Ing. Gejza Varga 

a overovateľov zápisnice: František Gyepes 

                                          Jozef Balko 

 

2. Kontrola uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia OZ 

Starosta obce prečítal uvedené uznesenie OZ. 

 Uznesenie OZ zo dňa 04.12.2008 

O Z    s c h v á l i l o : 

115. Poplatok za odvoz TKO v sume 350,- SK na jeden rok  = 11,61  € s účinnosťou od 

1.1.2009. 



116. Úpravu rozpočtu r. 2008. 

117. Rozpočet príjmov a výdavkov obce na roky 2009 – 2011. 

118. Koeficient 1,1 prepočtu rozpočtov na roky 2010 – 2011. 

119. Vypracovanie  ţiadosti o NFP  /nenávratný finančný príspevok/ na miestne 

komunikácie. 

120. Integrovanej stratégie rozvoja územia Regionálne zdruţenie Dolná Nitra.                                 

 122. Schválenie návrhu o vstupe do Nitrianskeho regionálneho zdruţenia obcí – ZMOS so   

         sídlom v Jelšovciach. 

123. VZN obce. 

124. Prepočty na menu euro za:  

- spotrebu pitnej vody pre fyzické osoby v sume 28,- Sk = 0,92 € 

 - spotrebu pitnej vody pre právnické osoby v sumu 33,- Sk = 1,09 €                                                                                                           

 - potvrdenie o trvalom pobyte v sume 50,- Sk = 1,65 €  

 - poplatok za kanalizáciu v sume 300,- Sk = 9,95 € 

 - predaj smetnej nádoby obyvateľom obce Dolné Obdokovce 1 ks po 300,- Sk = 9,95 € 

 - daň za psa v sume 100,- Sk  = 3,31 €      

 - cintorínsky poplatok v sume 145,- Sk = 4,81 € 

 - poplatok za školský klub od 50,- Sk do 300,- Sk = od 1,65 € do 9,95 € 

 - teplá voda v nájomnom bytovom dome 100,- Sk = 3,32 €  

 - prenájom malej sály počas nevykurovacieho obdobia 300,- Sk = 9,95 € 

 - prenájom malej sály počas vykurovacieho obdobia  400,- Sk = 13,27 € 

 - prenájom veľkej sály počas nevykurovacieho obdobia 500,- Sk = 16,59 € 

 - prenájom veľkej sály počas vykurovacieho obdobia 600,- Sk = 19,91 € 

 - poplatok za prenájom kultúrneho domu na rôzne spoločenské podujatia 750,- Sk = 24,89 € 

 - k predchádzajúcemu bodu spotreba plynu a elektriny  podľa sadzieb dodávateľov SPP a    

    ZSE                                                     

125. Odmenu starostovi obce vo  výške 30% z mesačnej mzdy do 30.06.2009. 

126. Inventarizačnú komisiu v zloţení:  

predseda: František Gyepes 

členovia:  Ing. Dušan Lydik 

                 Jozef Balko 

                  Silvester Pastier 

                  Mgr. Mária Beneová 

                  Helena Lacová 

                  Emília Beneová 

 OZ  n e s c h v á l i l o : 

121 . Finančnú čiastku na dofinancovanie prevádzky  ZŠ obce Pohranice na r. 2008. 

OZ  b e r i e   n a  v e d o m i e : 

127. Správu o výsledkoch a podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti v MŠ Dolné 

Obdokovce. 

O Z    p r e r o k o v a l o : 

128. Ţiadosť Eriky Gyepesovej o prijatie do čiastočného pracovného pomeru na miestny 

Obecný úrad s písomnou odpoveďou. 

129. Ţiadosť Veroniky Gyepesovej o odkúpení pozemku s písomnou odpoveďou. 

 

Všetky body uznesenia platia. 

 

 

 

 



3. Prerokovanie  upozornenia prokurátora. 

Na základe upozornenia prokurátora Okresnej prokuratúry v Nitre sp. zn. Pd 9/09 zo dňa 

19.01.2009 starosta obce poţiadal poslanca F. Gyepesa o prečítanie celého prokurátorského 

opatrenia reagujúceho na nedostatky v postupe orgánov obce v súvislosti s nastúpením 

náhradníka na uprázdnený post poslanca v obecnom zastupiteľstve –  porušenie ustanovení  § 

11   odsek 1, § 12 odsek 1.2, § 13 odsek 4, § 16 a § 25 odsek 2 písmeno g/ Zákona o obecnom 

zriadení. 

 

V súlade s návrhovou časťou upozornenia prokurátora ho starosta obce predloţil obecnému 

zastupiteľstvu na prerokovanie. V rámci tohto prerokovania starosta poukázal na nesprávny 

postup obecného zastupiteľstva pri ustanovení náhradníkov do funkcie poslanca obecného 

zastupiteľstva z dôvodu absencie vyhlásenia nastúpenia náhradníka na uprázdnený mandát 

obecným zastupiteľstvom. Starosta obce zároveň vyzval poslancov, aby tieto nedostatky vzali 

na vedomie a zapisovateľky vyzval na dôkladnejšie zapisovanie do zápisníc. 

 

Následne starosta obce vyzval tých poslancov obecného zastupiteľstva, ktorým  počas 

volebného obdobia nezanikol mandát, aby hlasovali o bodoch 1. a  2. návrhovej časti 

upozornenia prokurátora. 

 

1. Poslanci prerokovali upozornenie prokurátora a berú ho na vedomie. 

Hlasovanie: za 4 ( poslanci S. Pastier a F. Gyepes ako poslanci nastupujúci na uvoľnené 

poslanecké mandáty nehlasovali ) 

 

2. Vyhlásenie nastúpenia náhradníkov na uprázdnený poslanecký mandát. 

 Starosta obce dal návrh vyhlásenia  

- nástup náhradníka na poslanca OZ Silvestra Pastiera na uvoľnené miesto 

           poslanca  Štefana Beneho, ktorý stratil poslanecký mandát  

- nastúpenie náhradníčky na poslanca OZ Heleny Lacovej  na uvoľnené miesto poslanca  

Ľudovíta Gyepesa, ktorý stratil poslanecký mandát 

- nastúpenie náhradníka na poslanca OZ  Františka Gyepesa na uvoľnené miesto  

poslankyne Heleny Lacovej, ktorej mandát zanikol. 

Starosta dal návrh na hlasovanie. 

Hlasovanie:  3 poslanci za a poslanec Tibor Tóth sa zdrţal hlasovania. Poslanci S. Pastier a F. 

Gyepes ako poslanci z náhradníkov nehlasovali. 

 

3/ V zákonom zloţení opätovné hlasovanie o uzneseniach prijatých na zasadnutiach konaných 

v dňoch 02.08.2007 a 19.09.2007, ktoré doposiaľ neboli zrealizované. Starosta informoval 

všetkých prítomných na základe predloţených uznesení o zrealizovaných bodoch. Jedno 

uznesenie nebolo zrealizované, preto starosta obce dal na základe upozornenia prokurátora 

návrh na hlasovanie o uznesení č. 40/2007 názvy ulíc obce: 

Slovenská verzia    -  Maďarská verzia 

Ugarok                      Ugarok 

Raďoš                        Ragyos    

Malý Bodok              Kisbodok  

Topoľová ulica         Nyárfa utca 

Krátka ulica              Kurtasor 

Konopná ulica          Kenderes 

Agátová ulica           Akác utca 

Hlboká ulica             Mélyút

Dolná ulica               Alvég



Horná ulica                  Fővég 

Cintorínska ulica         Temető utca 

Farská ulica                  Papútja 

Za humnami                 Kertek alatt 

Záhradná ulica             Kertföld 

Školská ulica                Iskola utca 

Nová ulica                    Új utca 

 

ktoré ako jediné z uznesení  zatiaľ nebolo zrealizované. 

Hlasovanie: v zákonom zloţení všetkými prítomnými poslancami / v počte 6 / jednohlasne 

schválené.  

 

4. Interpelácia. 

a) F. Gyepes – ako prebiehajú práce pri výstavbe nájomného bytového domu. J. Balko – 

cesta pred stavbou je znečistená, zablatená. Starosta – pracovníci  sú upozorňovaní aby si 

uvedenú  cestu po znečistení upratali, aby bola prechodná. Po dokončení strechy sa budú 

robiť vodárenské, kúrenárske práce. Výstavba pokračuje, trochu sa so stavbou mešká. Na 

ďalšie zastupiteľstvo môţeme pozvať kompetentných – zástupcov firmy Mosap,  p. Baráta – 

prípadne ho písomne pozvať.  

b) S. Pastier – aké sú odozvy na autobus, ktorý sme ţiadali na základe petície občanov. 

Starosta – nový autobus nesľubujú, znovu sme ich písomne, telefonicky  ţiadali o  stanovisko. 

 

5. Rôzne.  

a)Starosta obce  prečítal ţiadosť  Róberta Gyepesa  o schválení prevádzkového času 

v miestnom pohostinstve č. 307, ktorý menovaný prevádzkuje na základe ţivnostenského listu 

a nájomnej zmluvy od 01.01.2009. Starosta dal návrh prevádzkového času na chválenie a to: 

v pondelok aţ štvrtok od 12.00 hod do 22.00 hod., v piatok a v sobotu od 12.00 hod do 23.00 

hod a  v nedeľu  od 11.00 hod do  22.00 hod. 

Hlasovanie: jednohlasne schválené. 

 

b)Po prečítaní ţiadosti Petry Ács, obyvateľky obce na č. 261 ohľadom otvorenia predajne 

priemyselného tovaru a záhradkárskych potrieb v bývalých priestoroch potravín sa  zhodne 

vyjadrili poslanci obce ako i starosta. Ako p. Ács v písomnej ţiadosti uvádza tento krok 

prispeje i k rozvoju našej obce – pritvrdzuje poslanec S. Pastier a Ing. G. Varga. Ţiadateľka 

ponúka nájomné 50 €/mesiac, úhradu spotreby plynu, elektriny s tým, ţe úpravy na 

sprevádzkovanie priestorov vykoná z vlastných zdrojov. Na základe vyššie uţ uvedených 

bodov starosta obce dal návrh na otvorenie predajne na hlasovanie. 

Hlasovanie: jednohlasne schválené. 

 

c)Poslanec F. Gyepes oboznámil všetkých prítomných so ţiadosťou M. Čingéra, ktorý nemá 

vysporiadaný pozemok svojho rodinného domu na č. 399 katastrálneho územia obce. 

Menovaný nevieme či je výlučným vlastníkom domu – tvrdí starosta obce. Ak je musí to 

podloţiť listom vlastníctva, treba ho písomne informovať, prípadne po dohovore na miestnom 

obecnom  úrade je potrebné aby predloţil geometrický plán ale iba na výmeru časti pozemku 

ktorej sa odkúpenie  bude týkať.  Treba  ho upozorniť i na dlaţbu ktorú má pred rodinným 

domom, pri ceste. T.Tóth – podľa mňa by dlaţba nevadila ale mohol by urobiť járok na 

odtekanie daţďovej vody.  

Poslanci prejednali ţiadosť o odkúpenie pozemku s určením podmienky predloţiť LV na 

rodinný dom a geometrický plán na úsek parcely, ktorý chce ţiadateľ odkúpiť. 

 



d)Starosta obce prečítal ţiadosť zdruţenia maďarských rodičov pri ZŠ s vyučovacím 

jazykom maďarským v Pohraniciach v prílohe s podpismi rodičov ţiakov o  dofinancovanie  

finančných prostriedkov na prevádzku školy. Na prevádzku miestnej školy sme v roku 2008 

aj my načreli do obecného rozpočtu v sume pribl. 182000,- Sk t.j. 6041,29 €. 

Z vlastných zdrojov sme dofinancovali prevázdku školy v našej obci a t. r. nás to tieţ neminie.  

Dosť detí – ţiakov navštevuje ZŠ  v Pohraniciach /v počte pribl. 23/. Z našej obce ich 

navštevuje najviac ale i tak by nebolo akceptovateľné ak by školy do ktorých chodia deti 

z našej obce ţiadali uvedené dofinancovania. Jedno riešenie by bolo ak by sa v obci 

zrealizovali triedy od 1- 4 roč., ktorý by navštevovali deti i z Pohraníc a z  Hosťovej a 

v Pohraniciach by boli ročníky od  5 – 9 .  V našej obci máme i dosť pedagógov, ţiakov by 

bolo dosť. Navrhujem stretnutie so zástupcami obce Pohranice a prediskutovať fakty o 

problematike. Po nemalej diskusii prispeli poslanci k názoru, ţe riešenie je zrealizovateľné a 

treba oznámiť návrh situácie: 

triedy 1. –   4. ročníka so sídlom v Dolných Obdokovciach pre ţiakov z Pohraníc a Hosťovej 

a triedy 5. – 9. ročníka so sídlom v Pohraniciach pre ţiakov aj z Dolných Obdokoviec a 

Hosťovej. 

 

e) Z obecného úradu Pohranice sme obdrţali spis, kde nás ţiadajú o súhlas k usporiadaniu 

nehnuteľností v prospech ich obce, zapísaných v PKN vloţke č. 1225 parc.e. 175/3 evidovanú 

ako záhradu a parc.č. 175/4 evidovanú ako zastavané plochy v kat. území obce Pohranice – 

starosta. Nehnuteľnosti sú zapísané  vo Výpise z návrhu registra obnovenej evidencie kat. 

územia Pohranice. Nehnuteľnosť patrila viacerým okolitým obciam /Pohranice, Hosťová, 

Čeľadice, D. Obdokovce, Štitáre/ a dakedy ako celok bola rozlohou veľká. Pribliţne rovnaký 

podiel mala kaţdá jednotlivá obec. Ing. D. Lydik – je doloţený k nahliadnutiu geometrický 

plán a mala by sa vyţiadať i PK vloţka a uvidíme o aký podiel sa jedná. Starosta obce – 

Doriešime situáciu po vyţiadaní poz.-kniţných vloţiek určených parciel. 

 

f) Nasledujúca ţiadosť sa týka našej miestnej organizácie športu BFC OÚ, ktorá ţiada 

finančnú dotáciu na rok  2009 – oboznámil poslancov starosta. Po menšej diskusii  poslanci 

skonštatovali, nakoľko bolo dohodnuté pridelenie finančných prostriedkov, ţe miestnej   

organizácii poskytnú čiastku,  ktorú mesačne obdrţia na ich účet vo výške 670 € /t. j. 20185,- 

Sk/ po dobu  10 mesiacov r. 2009. Starosta obce – o výsledku a o spôsobe poskytovania 

finančných prostriedkov ich písomne  upovedomíme. 

 

g) Ţiadosť o poskytnutie finančnej dotácie vo výške 1000 € nám poslal Ľ. Gyepes č. d. 242, 

predseda miestnej základnej organizácie Slovenského zväzu záhradkárov – starosta obce 

prečítal celú ţiadosť vrátane predbeţného plánu činnosti na rok 2009. Ing. G. Varga – 

prejdeme po bodoch uvedené činnosti a podľa mňa na odborné prednášky   vo výške 

skutočných nákladov – prefinancovaním dokladov by sme mohli prispieť finančne. J. Balko – 

i v prípade organizovania výstavy alebo iných podujatí, akcií by sa mohli prefinancovať 

oprávnené náklady do určitej výšky. Starosta obce – po  prehodnotení kritérií, konzultácie 

zástupcov organizácie Záhradkárov a obce sa na ich činnosťposkytne určitá výška dohodnutá 

pred konaním akcie. Starosta dal uvedený návrh na hlasovanie. 

Hlasovanie: jednohlasne schválené. 

 

6. Diskusia. 

Ing. G. Varga – nemali by sme zabudnúť ani na kultúrne podujatia. Mohli by sme 

zrealizovať rozlúčku s letom. Starosta – nedávno sme prejednávali túto aktivitu s termínmi 

od 31.07.2009 do 02.08.2009 s vopred zabezpečeným kultúrnym programom a aj atrakciami. 



Starosta obce – neraz sme spomínali a kládli dôraz na uvoľnené miesto funkcie hlavného 

kontrolóra obce. Mali by sme vypísaťvyhlásenie o obsadení pozície hlavného kontrolóra 

s min. stredoškolským zameraním ekonomického smeru s 5 % pracovným úväzkom čo 

týţdenne predstavuje 2 hod. Doterajší kontrolór vykonával svoju funkciu s uvedenými 

atribútmi. Po prejednaní poţadovaných dokumentov budeme klásť dôraz na prax a odbornú 

spôsobilosť ţiadateľa. Stanoveným termín vyhlásenia hlavného kontrolóra obce starosta a 

poslanci  určili  do konca mesiaca máj r. 2009. 

 

7. Plnenie rozpočtu r. 2008. 

Starosta obce – treba prejednať celkové plnenie rozpočtu r. 2008, ktoré odloţíme na 

nasledujúce zasadnutie, kde sa budeme dôkladnejšie zaoberať jeho obsahom na základe 

prílohy  p. ekonómky Mgr. M. Beneovej. Ing. G. Varga -  ako vieme v ekonomike a 

v hospodárení nášho státu nastali velké zmeny, je finančná kríza a preto treba všetko riadne 

prehodnotiť. 

 

 

9. Záver. 

Starosta obce sa poďakoval všetkým prítomným za ich účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

František Gyepes       ….…………….. 

 

 

Jozef Balko                ………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala:  Helena Lacová  ………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

8. Uznesenie OZ zo dňa 17.02.2009 

 

OZ  b e r i e   n a   v e d  o m i e : 

130. Upozornenie prokurátora zo dňa 19.01.2009. 

143. Plnenie rozpočtu r. 2008 s jeho prerokovaním na nasledujúce zasadnutie. 

 

OZ  s c h v á l i l o : 

131. Vyhlásenie nastúpenia náhradníka na poslanca OZ Silvestra Pastiera na uvoľnené miesto 

poslanca  Štefana Beneho, ktorý stratil poslanecký mandát. 

132. Vyhlásenia nastúpenia náhradníčky Heleny Lacovej na uvoľnené miesto poslanca OZ 

Ľudovíta Gyepesa, ktorý stratil poslanecký mandát. 

133. Vyhlásenie nastúpenia náhradníka na poslanca OZ Františka Gyepesa na uvoľnené 

miesto  poslankyne OZ Heleny Lacovej, ktorej zanikol poslanecký mandát. 

134. Názvy ulíc v obci Dolné Obdokovce. 

135. Prevádzkovú dobu  v miestnom pohostinstve. 

136. Ţiadosť  p. Petry Ács o prenájom priestorov bývalých potravín na prevádzkovanie 

predajne. 

141. Ţiadosť finančnej dotácie pre organizáciu Slovenského zväzu záhradkárov na jej činnosť 

podľa bodu 6. programu predbeţného plánu činnosti záhradkárov. 

 

OZ  p r  e r o k o v a l o :  

137. Ţiadosť M. Čingera o odkúpenie predmetnej nehnuteľnosti s doloţením LV a 

geometrického plánu úseku parcely, ktorú poţaduje odkúpiť od obce. 

138. Ţiadosť Zdruţenia maďarských rodičov pri ZŠ s VJM v Pohraniciach  s oznámením 

návrhu  na riešenie situácie: zdruţiť / ţiakov  zo susedných obcí / triedy 1. – 4. ročníka  so 

sídlom v Dolných Obdokovciach a triedy 5. – 9. ročníka  so sídlom v Pohraniciach na základe 

dohovoru s kompetentnými osobami. 

139. Ţiadosť Obecného úradu Pohranice k usporiadaniu nehnuteľností v prospech ich obce 

s tým, ţe sa vyţiadajú z katastra poz.-kniţné vloţky určených parciel. 

140. Ţiadosť BFC OÚ o poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu obce v mesačných 

splátkách po 670 € po dobu 10 mesiacov. 

142. Vyhlásenie o obsadení  funkcie hlavného kontrolóra obce  s termínom do konca mája 

r.2009. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


